
MØTEREFERAT – endelig versjon Dato: 29.10.2015 

  

Oppstartmøte for konsekvensutredninger for landbruk og reiseliv – 
Verneplanprosessen for tidligere Hjerkinn skytefelt 

Møtet innkalt av Line Andersen Referent Line Andersen / Eli Blakstad 
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Møtested Toftemo turiststasjon Møteleder Line Andersen 

 

Deltakere (Se vedlagte deltakerliste) 

 

Kopi av referatet 
sendes til 

Oppdal kommune, Fylkesmannen i Sør-Trøndelag, Miljødirektoratet 

 
Om møtet 
Fylkesmannen hadde invitert berørte innen landbruket og reiselivet til et oppstartmøte med de 
eksterne utrederne som skal utarbeide konsekvensutredninger (KU) for hhv. landbruk og reiseliv.   
 
Formålet med møtet var å orientere om hvordan konsekvensutredningene skal gjennomføres og 
etablere kontakt med og gi muligheter for direkte innspill til utrederne. De samme som er invitert til 
dette møtet vil også bli invitert til møter for å gi kommentarer og innspill til rapportutkast i november.  
 
Det framkom ønske om at det ble laget et referat fra møtet. 
 
 
1. Presentasjon av grunnlaget for KU  
 
Line Andersen innledet kort om bakgrunnen for møtet og om framdriftsplanen for verneplanprosessen 
og gikk deretter gjennom vernealternativene som skal konsekvensutredes (se vedlagte presentasjon). 
 
Fylkesmannen utarbeidet grunnlaget for KU våren 2015 på grunnlag av gjeldende planer og vedtak for 
området. Videre har Fylkesmannen tidlig i verneplanprosessen også «satt døra på gløtt» for å ta med 
enkelte vegstrekninger i en helhetsvurdering når et verneforslag skal utarbeides. I etterkant har Klima- 
og miljødepartementet (KLD) kommet med nye og klargjørende føringer til verneplanarbeidet i brev av 
2. juli 2015. I brevet ber departementet om at verneforslaget til høring skal inneholde et forslag om 
vern av hele eller deler av området som landskapsvernområde, som et alternativ til vern av hele eller 
deler av området som nasjonalpark, og videre at et av alternativene skal åpne for at både 
Snøheimvegen, Vålåsjøhøvegen og vegen fram til Vesllie/Rolstadsetra skal bestå. Vernealternativ 2 
er justert i tråd med disse føringene. Landskapsvernområdet er her utvidet og tilhørende forskrift får 
nye bestemmelser knyttet til vedlikehold og bruk av de ovennevnte vegstrekningene. (Snøheimvegen 
lå allerede inne i vernealternativ 2 jf. oppstartmeldingen til verneplanprosessen, i biotopvernområde 
med tilhørende bestemmelser i forskrift.)  
 
Konsekvensene av de to vernealternativene skal ta utgangspunkt i et 0-alternativ, som er forventet 
utvikling i området uten vern etter naturmangfoldloven. Gjeldende planer og vedtak ligger til grunn for 
dette alternativet, inkl. prosjektplanen for naturrestaureringsarbeidet, samt dagens aktivitet og 
konkrete planer for bruk av området. Dette innebærer at i 0-alternativet er alle veger i skytefeltet 
tilbakeført utenom Snøheimvegen.  
 



Andersen understreket at det er viktig å konsekvensutrede det strengeste alternativet for et framtidig 
vern. Fylkesmannen kan ikke tilrå et strengere vern enn det som er konsekvensutredet / belyst 
gjennom verneplanprosessen. Det vil bli gjort justeringer i verneforslaget før det sendes på høring i 
2016, og det vil bli gjort nye justeringer etter høring. Da gjelder det samme prinsippet om at 
Fylkesmannen ikke kan tilrå et strengere vern enn det som er sendt på høring.  
 
Oppdatert grunnlag for KU vil etter hvert bli lagt ut på internettsida for verneplanprosessen 
www.fylkesmannen.no/hjerkinn.  
 
 
2. Utrederne 
 
Østlandsforskning v/ Hans Olav Bråtå har fått i oppdrag å utarbeide en KU for landbruket. Han 
presenterte seg og håpet på en god dialog for å få belyst konsekvensene av et eventuelt framtidig 
vern for landbruket best mulig. 
 
Mimir AS v/ Torill Olsson har fått i oppdrag å utarbeide en KU for reiselivet. Hun presenterte seg og ba 
om mest mulig konkrete innspill fra de enkelte reiselivsaktørene, om både dagens bruk og tanker om 
framtidig bruk. Det er videre interessant hvilke typer gjester den enkelte aktør retter seg mot.  
 
Begge utrederne varslet at de vil ta kontakt med folk direkte, men oppfordret også til å sende inn 
innspill. 
 
E-postadresser: 
torill@mimir.no 
hob@ostforsk.no   
 
 
3. Spørsmål og innspill i møtet 
 
Følgende temaer ble bl.a. tatt opp i møtet (ikke uttømmende liste):  

 Aktuelt å se Snøheimvegen i sammenheng helt fram til Snøheim? DNT ønsker samme 
verneform hele veien. 

 For alternativet med Snøheimvegen liggende er vegen lagt i biotopvernområde for å kunne ha 
et hjemmelsgrunnlag for å regulere ferdselen på vegen i tråd med anbefalingene fra Horisont 
Snøhetta (NINA, 2013). Nasjonalpark kunne vært aktuelt, men det er nasjonal politikk å unngå 
veger inn i nasjonalparker, selv om det finnes unntak. 

 Ønske om mer landskapsvern: Andersen viste til at KLD ber om at et av forslagene skal 
innebære vern av hele eller deler av området som landskapsvernområde. Det har vært opp til 
Fylkesmannen å konkretisere dette nærmere. Dette er grunnlaget for alternativ 2 slik det nå 
skal ligge til grunn for KU. Fylkesmannen kan gjøre nye justeringer og utvide 
landskapsvernområdet gjennom verneplanprosessen (jf. avsnitt over). 

 For reiselivet er det svært viktig fortsatt å kunne bruke området til organiserte aktiviteter. 

 Beitenæringen er avhengig av vegene både for å drive effektivt og av sikkerhetsmessige 
hensyn. Viktig også å ta høyde for moderne landbruksdrift og at området har en mye større 
beitekapasitet enn den som benyttes i dag. Viktig å få med beitepotensialet når feltet er ferdig 
ryddet. 

 Beitelaget ønsker å få belyst hva som skjer hvis beitedyrene forsvinner. Dette har 
Fylkesmannen gitt i oppdrag til Miljøfaglig Utredning å belyse. Rapport/notat vil bli lagt ut på 
nettsida for verneplanprosessen. 

 Det ble kommentert at det stadig bedrives lavtflyging i området i regi av Forsvaret samtidig 
som det pågår en prosess som legger nye føringer og begrensninger for andre brukere av 
fjellet. Slik lavtflyging må være en stor belastning for villreinen, spesielt under kalvingstid og 
brunsttid. Størsteparten av fly- aktiviteten skjer før og etter sommerferie. Ulik aktivitet må 
behandles ut fra påvirkningsgraden i forhold til villreinen, uavhengig om man er Kong Salomo 
eller Jørgen Hattemaker. 

 Dersom framtidig storfebeiting krever bruk av magnet i vomma, vil dette eventuelt være en sak 
mellom forsvarssektoren og beitenæringen/fjellstyrene, uavhengig av et vern eller ikke vern. 
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Deltakerliste 
 

Navn E-postadresse Representerer 

Martin Hjerkind martin.ekre@hjerkinn.no  Hjerkinn fjellstue 

Jan Erik Reiten jan.erik@dntoslo.no DNT Oslo og omegn 

Geir Arne Hageland geir.arne.hageland@funkibator.no  Funkibator 

Øyvind Frich post@frich.no  Hjerkinnhus m.m. 

Odd Morten Taagvold otaagvold@gmail.com  Moskusstuggu overnatting og 
kultursenter 

Tatjana Breda- 
Gulbrandsen 

tatjana@nasjonalparkriket.no  Nasjonalparkriket reiseliv  

Sigbjørn Frengen sf@1q.no  Savannah AS 

Anne Margrethe 
Sæterhaug 

post@kvistli.no  Kvistli Islandshester 

Ingrid Nerhoel ingrid.nerhoel@villrein.no  Villreinsenteret 

Inger-Lise Vorkinn post@furuhaugli.no  Furuhaugli turisthytter 

Livia Julia Sauter livia95@live.com   Furuhaugli turisthytter 

Endre Amundgård Endre.Amundgard@dovre.kommune.no  Jora beitelag, leder 

Irene Amundgård irene.amundgard@dovre.kommune.no  Jora beitelag 

Ellen Marie S. Syse ellenmsorsyse@hotmail.com  Jora beitelag 

Marit Rolstad a-rolst@online.no  Jora beitelag / Lesja fjellstyre 

Erland Løkken eloekken@online.no  Jora beitelag / Dovre fjellstyre 

Ola Rolstad  ola@rolstad.me  Jora beitelag 

Ola John Brækken  Jora beitelag 

Egil Romsås eoromsa@online.no  Dovre bondelag 

Aasmund Kolstad post@kolstadgard.no  Lesja bondelag  

Tommy Sønsterud tommy.sonsterud@fjellstyrene.no Lesja fjellstyre 

Bernhard Svendsgard Bernhard.Svendsgard@dovre.kommun
e.no  

Dovre kommune 

Frode Nyhagen Frode.Nyhagen@forsvarsbygg.no  Forsvarsbygg 

Hanne Alstrup Velure hannev@online.no  Lesja kommune 

Lars Børve fmoplbo@fylkesmannen.no Dovrefjell nasjonalparkstyre 

Rigmor Bø rigmor.boe@lesja.kommune.no  Lesja kommune 

Mats Heidsve mats.heidsve@lesja.kommune.no  Lesja kommune 

Elise Lyftingsmo elise.lyftingsmo@lesja.kommune.no  Lesja kommune 

   

Hans Olav Bråtå hob@ostforsk.no  Østlandsforskning 

Torill Olsson torill@mimir.no  Mimir AS 

Eli Blakstad fmopebd@fylkesmannen.no Fylkesmannen i Oppland  

Kolbjørn Hoff fmopkh@fylkesmannen.no Fylkesmannen i Oppland 

Line Andersen fmoplan@fylkesmannen.no  Fylkesmannen i Oppland 
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